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Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Szanowna Pani Minister!
Z nowelizacji ustawy o pomocy spo³ecznej z art. 51c ust. 2 wynika, i¿: „Miesiêczn¹ kwotê dotacji z bu-

d¿etu pañstwa na pokrycie bie¿¹cych kosztów prowadzenia oœrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami
psychicznymi ustala wojewoda jako iloczyn aktualnej liczby osób korzystaj¹cych z us³ug w tych oœrod-
kach oraz œredniej miesiêcznej wojewódzkiej kwoty dotacji na jednego uczestnika, nie wy¿sz¹ jednak
ni¿ œrednia miesiêczna kwota dotacji wyliczona dla województwa”.

Niektóre urzêdy wojewódzkie zinterpretowa³y ten zapis tak, i¿ uzale¿ni³y wielkoœæ dotacji dla œrodowis-
kowych domów samopomocy od liczby osób faktycznie uczestnicz¹cych w zajêciach i co miesi¹c ¿¹daj¹
potwierdzonych kopii list obecnoœci uczestników ŒDS. Powoduje to oczywiœcie comiesiêczne zmniejszanie
dotacji w zwi¹zku z liczb¹ dni nieobecnoœci uczestników w oœrodku wsparcia. Zwa¿ywszy, ¿e s¹ to osoby
niepe³nosprawne, i to w stopniu umiarkowanym lub znacznym, czêstym zjawiskiem jest ich absencja wy-
nikaj¹ca z choroby lub bardzo z³ego samopoczucia. Kilkudniowej ich nieobecnoœci na zajêciach w ¿aden
sposób nie mo¿na przewidzieæ i nie powoduje ona zmniejszenia kosztów utrzymania placówki (z wyj¹t-
kiem posi³ku). A mimo to dotacje s¹ obcinane za ka¿d¹ œredniomiesiêczn¹ nieobecnoœæ uczestników.

Czy ustawodawca, pisz¹c: „…iloczyn aktualnej liczby osób korzystaj¹cych z us³ug w tych oœrodkach…”,
mia³ na myœli liczbê osób faktycznie uczestnicz¹cych w zajêciach (na podstawie list obecnoœci), czy aktual-
n¹ liczbê osób skierowanych do oœrodka wsparcia (decyzje kieruj¹ce z oœrodków pomocy spo³ecznej)?

Z rozmów z kierownikami oœrodków wsparcia wiem, ¿e dotacje przekazywane w niektórych wojewó-
dztwach s¹ niewystarczaj¹ce i borykaj¹ siê oni z powa¿nymi problemami finansowymi. Samorz¹dy
przewa¿nie nie s¹ zainteresowane dotowaniem tych oœrodków z dochodów w³asnych. Wprowadzenie
mo¿liwoœci zmniejszania dotacji za ka¿d¹ nieobecnoœæ uczestnika nie tylko powoduje znaczne obni¿e-
nie poziomu us³ug w tych placówkach, ale grozi ich likwidacj¹.

Proszê wiêc Pani¹ Minister o odpowiedŸ na pytanie, jaki faktyczny wskaŸnik powinien byæ brany pod
uwagê przez wojewodów przy ustalaniu miesiêcznej kwoty dotacji z bud¿etu pañstwa na pokrycie bie-
¿¹cych kosztów prowadzenia oœrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi.

Z wyrazami szacunku
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